
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-09-29, § 21 

 

 Tid Torsdagen den 29 september 2011 kl 16.00 – 16.15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 29 september 2011 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Sebastian Carlsson (M)  

Christoffer Järkeborn (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Gabrielle Gjerswold (MP)  

Åke Askensten (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

  

Ersättare: 

Per Hallberg (M)  

Therese Carlborg (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gustav Johansson (M) 

Thereze Randquist (M)    

Inga Osbjer (FP)   

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Eva Olofsson, Ann-Charlotte Bergqvist, Gunnar 

Jensen, Marita Anheim, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 



  

 § 21 
Stockholms stads miljöprogram för 2012-2015. Svar på remiss 
Dnr E2011-007-01089 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anser remissen besvarad med kontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 7 september 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Johan Hedin 

 (C) och vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår (se 

 beslutet). 

2)  Gabrielle Gjerswold m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

  Exploateringsnämnden beslutar anse remissen besvarad enligt skrivning nedan:  

 att justera beslutet omedelbart.  

 

 Programmet har för låg ambitionsnivå. Vi vill se mål och åtgärder som gör att 

 Stockholm på allvar kan bli en hållbar storstad. Det föreslås i miljöprogrammet 

 som mål att varje stockholmare ska släppa ut 3,0 ton koldioxid per år till 2015 

 trots att det är långt över vad som är en hållbar nivå och trots att staden kan göra 

 mycket för att sänka utsläppen. Vi menar att 2,0 ton CO2 är ett lämpligt mål till 

 2015. Vad gäller ekologiska livsmedel borde målet vara 40 %. När det gäller 

 luftföroreningar lägger man sig på den nivå som redan krävs av lagen, istället 

 borde ambitionen vara högre.  

 

 Målen är alldeles för vaga. Istället för att sätta siffror på hur långt man behöver 

 nå väljer man oftast att bara säga att miljöpåverkan ska ”minska” eller att bra 

 miljöagerande ska ”öka”. Det gör att det blir svårt att följa upp programmet och 

 utvärdera om man har lyckats nå målen. Om till exempel antalet gående ökar 

 med en person, har man då nått mål 1.4 att ”Gång- och cykelresandet ska öka”? 

 Och har man verkligen på allvar rört sig mot att bli en hållbar stad? Vi menar att 

 målen måste vara skarpare än vad som föreslås nu.  

 

 Det är för få åtgärder för att målen ska kunna nås. Ett ambitiöst miljöprogram 

 måste ha tydliga uppdrag till förvaltningar, nämnder och styrelser om vad de ska 

 göra för att målen ska kunna nås. I detta utkast är åtgärderna och uppdragen för 

 få, för otydliga och det är för låg ambitionsnivå.  

 

 Det sägs att nämnder och styrelser ska ansvara för att målen ska nås utifrån sin 

 verksamhet, samtidigt som det är ett stadsövergripande styrdokument. Varje 

 nämnd/styrelse måste ha åtgärder som gör att vi uppnår de stadsövergripande 

 målen. 

 



  

 Staden bör börja hos sig själv när det gäller att ha en hög ambitionsnivå för en 

 hållbar stad. Ett exempel kan vara att minska antalet tjänstebilar, och istället 

 införa tjänstecyklar, då skapar staden förutsättningar för en hållbar stad och 

 dessutom bidrar man till folkhälsan. Staden måste skapa förutsättningar som gör 

 det enklare för människor att göra miljövänliga val i vardagen. Att göra det 

 enkelt att sortera sitt hushållsavfall, med många fraktioner, bör vara ett mål för 

 staden.  

 

 Vi menar också att staden bör hantera markanvisningsprocessen och 

 planprocessen så att när det byggs så görs det på mark där staden anser att det är 

 lämpligt ur miljösynpunkt. Staden kan då ställa energikrav m.m. på byggnationer 

 redan från början. Vidare bör man bygga i nära anslutning till kollektivtrafik för 

 att minska bilåkandet.  

 

 Ska miljöprogrammet bli effektfullt måste det innehålla tydligt angivna krav s

 om ska uppfyllas av byggherrar m.fl. 

 

3) Ann-Margarethe Livh (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

 Delvis instämma i de synpunkter som förs fram i tjänsteutlåtandet 

 Därutöver begära att miljöprogrammet omarbetas så att det 

 a. Till sin struktur överensstämmer med de nationella miljömålen och deras 

 preciseringar. 

 b.Till sitt innehåll i alla avseenden överensstämmer klimatmålet om utsläpp av 

 koldioxidekvivalenter motsvarande 2 g/person och år 2020 liksom med de 

 nationella miljömålen och med EU:s marina direktiv, vattendirektiv och Art och 

 Habitat direktiv. 

 Särskilt framhålla att delmålen 1.3, 1.4, 1.7, 2.4, 3.5 och 6.4 ska vara ”ska”mål 

 och att nedanstående delmål förtydligas 

 a. 4.1 Restaurering, bevarande och skydd av markområden ska successivt stärkas 

 och utvecklas 

 b.4.2 Restaurering, bevarande och skydd av vatten ska ske så att God Ekologisk 

 Status enligt vattendirektivets definition är uppnått senast 2015 utom vad gäller 

 Stockholms hamn där God Ekologisk Potential ska råda. 

 Samt därutöver framföra 

 

 Vi finner det anmärkningsvärt att programmet till stor del saknar kvantitativa 

 mål och oftast har en väsentligt lägre ambitionsnivå än de nationella miljömålen 

 och de EU-direktiv som styr mark- och vatten användningen. Som vi tidigare 

 framhållit är det gällande vattenprogrammet helt otillräckligt och kan inte - som 

 nu är fallet - ligga till grund för ett seriöst miljöprogram som måste utgå från 

 existerande internationella överenskommelser.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt ordföranden Joakim Larssons m.fl. (M), Daniel Forslunds 

(FP) och Johan Hedins (C) förslag.  

 
Reservation 

Gabrielle Gjerswold m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 



  

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelinds m.fl. (S) lämnar ärendet utan eget 

ställningstagande 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


